

REFERAT

Møde	Bestyrelsesmøde, Jyllinge Nordmark og Tangbjergs Digelag
Mødedato	Mandag d. 12.marts 2018 kl. 19.00 – 21.00
Mødenr.	Bestyrelsesmøde nr. 19
Mødested	Brandstationen, Frederiksborgvej 561
Deltagere	Lisbeth Boddum, Torben Møbjerg, Philip Lange Møller, Ole H. Rasmussen, Alex Zintel Jensen, Nels Cortsen, Jeremy A. Dennis og Allan Frederiksen
Afbud	FORS
Kopi til	Medlemmer af bestyrelsen

1. Godkendelse af referat fra sidste møde

Referatet godkendt fra møde nr. 18 uden bemærkninger

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen af 12.03 blev godkendt

3. Valg af referent

Lisbeth Boddum udfærdiger referat.

4. Danmarks Naturfredningsforening. Hvad gør vi – skal vi gøre noget. DN var inviteret med, men de er alle på ferie. Baggrund for Kystdirektoratets godkendelse – plejeplaner vedlagt.

DN har accepteret at Kystdirektoratet har sendt en gentagelse af deres afgørelse til Roskilde Kommune.

5. Kystdirektoratets tilladelse: Klage.

Kaj Dyring Larsen bor ikke i området og anses ikke for at være klageberettiget.

6. Møde med FORS

Phillip, Jeremy og Hans Christian havde et kort uformelt møde hvor FORS ville komme tilbage med beregninger på vandmængder.

7. Status for Fjordiget

a. Jordvarmeanlæg:

- i. Der skal formentlig omlægges et eller flere jordvarmeanlæg.
Vi mener der 1 anmeldt og måske 2 uanmeldte (ikke lovliggjorte).
- ii. Hvad med dem der ikke er lovlige (ansøgt og godkendt)? Hvem skal betale for omlægning af dem? Roskilde kommune vil kontakte dem med de ulovlige anlæg så kan få dem godkendt inden projektet begynder. Digelaget anerkender ikke den manglende rettighed omhu fra beboerne. Formanden for beboerne i 1.række er via dialogmøderne i 2015 gjort opmærksom på at dette udestående skulle være på plads inden projektet gik i gang.

Byrådet har vedtaget ekspropriation af nødvendig jord til diget på byrådsmøde 28/2, så nu vil ekspropriationsforhandling med efterfølgende ekspropriation pågå. Ekspropriationsforretningen kan ikke stoppe projektet.

8. Status for: Slusen og pumpestationen

a. Godkendelse efter vandløbsloven af reguleringsprojekt for Værebros Å (se mail fra mig den 6/3-2018)

Er i høring indtil 3. april. Klager på denne slags tilladelser har desværre altid opsættende virkning.

Som det er lige nu er der meget vand i åen og Egedals overløbsbassiner er fyldt til randen. Vi er interesseret i at vide når Egedal tømmer overløbsbassinerne så vi kan tage højde for det i henhold til pumping ved slusen, hvis vi kommer i en sådan situation.

b. Roskilde museum vil grave: Der planlægges to søgegravninger af ca. 1 uges varighed, pr. stk. hhv. i nord (der er registeret et skal-lag (østers og muslinger fra stenalder)) og i syd er registeret en gravhøj (ikke fredet da bortpløjet). Prøvegravningerne kan være overstået inden anlægsstart, og nok også inden sommeren.

c. Museets interesser klares under resten af byggeriet ved tilsyn i medgået tid, når der graves i spændende områder.

Forlægningen af åen er spændende og grøfterne i ådiget er spændende.

Det der forventes i området er; skallag, fiskegærder, ofringer (lerkar) og redskaber. Egebåde og vikingeskibe er højt på ønskelisten, men ikke sandsynligt

Jeremy har orienteret digelaget om punkt b og c.

9. Status for Østdiget

Krydsning af veje havnene – løses ved Lærkevej. Høgevænget lukkes nok. Ideskitser bliver sendt til Rambøll fra Torben og Jeremy.

Ole foreslår af Østdigets udgifter overtages af Digelaget som så tager et lån til betaling af Østdiget. Kan digelaget så at sige adoptere Østdiget, og afdrage det via kommune garanteret lån. Så vil afdraget være hver gang vandstanden er +70 cm, så skal de afdrage med den sum svarende til det hver hændelse ville koste hvis slusen skulle lukkes. Den udgift der ville være hvis ikke vi havde Østdiget vil så være en driftsomkostning, som skal deles af alle

. Jeremy spørger kommunen / kommunens advokat.

Der skal tages nogle beslutninger omkring Fasanvænget ved Holms / Pias hus. Torben og Jeremy mødes og kigger på løsninger.

10. Natura 2000 justering:

a. Har Roskilde givet input? Det vides ikke helt

- b. Miljø- og fødevarerminister Esben Lunde Larsen har indledt en dialog med EU-Kommissionen for at få lov til at ophæve Natura 2000-arealet ved klinten nær Lønstrup. Var det en mulighed at forfølge dette for vores område, så det kom ud af Natura 2000? Jeremy spørger Morten Vincent.**

11. Status for tidsplan for udbud. Tidsplan vedlagt

Tidsplanen er så komprimeret som muligt. Hvis vi er heldige kan projektet starte medio september. Der vil være en sæson mere med watertubes og derfor skal der på hvert byggemøde tænkes over hvordan der skal sikres hvis der kommer en oversvømmelse.

12. Besøg hos Wintec 23/3-2018

Phillip er blevet kontaktet af Wintec som gerne vil vise sin sluse. Phillip besøger Wintec 23/3 (som ligger i Jylland). Hvis andre vil deltage er de velkomne.

13. Evt.

Phillip er blevet kontaktet af tænketanken INNUNDO Phillip finder ud mere – de er ikke så nemme at google. De taler bl.a for Hundested -Rørvig løsning. I skrivende stund har Phillip aftalt et møde med INNUNDO den 28/3 klokken 10 i Espergærde. Hvis andre fra digelaget vil deltage er de velkomne.

Mobilgeneratorer – Jeremy har ikke hørt fra de to leverandører så han vil rykke dem og derefter indkalde Nels og Allan til møder med leverandørerne.

Generalforsamling 2018:

Dato : 15. maj

Tid : kl. 19⁰⁰

Sted: Jeremy finder et egnet lokale.

Dirigent : Peter Press

Annoncering: Lisbeth

14. Næste møde

Næste møde er 05/04 kl. 19 på Brandstationen.

Således opfattet 12.03.2018

Lisbeth Boddum



